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Tidningen för medlemmarna i Föreningen för den Beridna Högvakten

beridna högvakten

Antonia Ax:son Johnson: 
”Därför blir jag donator”

Hjälmarna förr och nu

FÖR HÄSTEN I TIDEN 
• Hästvälfärd i fokus
• Hållbarhet för fyrbenta
• Mer varierad träning
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Bottenplattan för vår verksamhet

Välfärden för våra hästar är av central betydelse  
för att Försvarsmakten ska kunna genomföra 
den beridna statsceremoniella verksamheten. 
Detta kommer att vara en av de högst prioriterade  
frågorna nu och i framtiden.

Verksamhetsåret 2023 är snart till ända, ett år  
präglat av flera fina evenemang som har uppmärk- 
sammats och där våra hästar har deltagit klan-
derfritt. Kronjuvelen i sammanhanget var Hans 
Majestät Konungens jubileumskortege den 16  
september för firandet av hans 50  år på tronen. 

Tillsammans med Sveriges lantbruksuniversi- 
tet i Uppsala har vi genomfört en hästvälfärds-
analys enligt modellen De fem domänerna. Innan  
genomförandet restes farhågor om att det kunde 
bli ett resultat med negativa förtecken. Resulta-
tet av analysen är i huvudsak positivt. Dock finns 
några områden med utvecklingspotential. I för-

sta hand behöver hästarna få mer tid i hage till-
sammans med andra hästar och befintlig skritt-
maskin bör nyttjas mer. Jag är glad att vi genom-
förde analysen för nu har vi och Försvarsmakten 
ett bra utgångsläge för att ytterligare utveckla 
välfärden för hästarna. 

Anskaffning av hästar följer den plan som sty-
relsen har antagit vilket innebär att vi snart nått  
den volym om 85 hästar som vi ska vidmakthål-
la långsiktigt. Här är aveln av hästar, särskilt fux-
hingstar, av särskilt intresse. 

Jag vill tacka alla medlemmar då det är ni till-
sammans med givmilda donatorer och generösa 
sponsorer som utgör den ekonomiska grunden 
för verksamheten. 

Väl mött 2024.

Håkan Buskhe, ordförande

Den 19 augusti genomförde föreningen en häst-
överlämningsceremoni inom Livgardets område 
i Stockholm, där både donatorer och guldspon-
sorer deltog och tio hästar överlämnades till Liv-
gardet. När jag under dagen reflekterade kände 
jag stor glädje, stark värme och en väldig stolthet. 
Det format som vi har är unikt i världen. En civil 
förening med dess medlemmar, bistånd från star-
ka donatorer och sponsorer, äger hästar som är  
en förutsättning för att staten ska kunna genom-
föra den beridna statsceremoniella verksamheten. 

Vi lever i en värld där många människor har 
det svårt, inte minst ekonomiskt. Trots detta 

önskar jag att våra medlemmar, donatorer och 
sponsorer är och blir föreningen trogen så att vi 
och våra efterkommande kan få uppleva beriden 
högvakt på Stockholms gator långt in i framtiden.

Förra året startades vårt optionsprogram för 
att uppmuntra avel av passande hästar för vår 
verksamhet. Där har det nu fötts sju föl, varav fyra 
hingstföl som gått vidare i enlighet med proces-
sen. Detta program bedöms kunna bli ett bra kom-
plement till den övriga hästanskaffningen. Här är 
det tålamod som gäller. Låt oss icke förtröttas.

Carol Paraniak, generalsekreterare

Hästvälfärd och jubileumsåret 2023

Kontinuitet och hästvälfärd är viktiga frågor som föreningens ordförande Håkan Buskhe och generalsekreterare 
Carol Paraniak tar upp.

MED OCH FÖR  

HÄSTARNA
Människor mår bra av att umgås med hästar och den välgörande 
hästkraften kommer i alla tänkbara fyrbenta former. Det här 
är en hjärtefråga för ATG och därför stödjer vi verksamheter 
som skapar förutsättningar för fler magiska möten mellan 
människor och hästar. Som hästsportens spelbolag 
arbetar ATG med och för hästarna 52 veckor om året. 
Vårt överskott, närmare två miljarder kronor årligen, 
går tillbaka till hästsporten och olika hästnära 
engagemang. Det är vi stolta över.   

FÖLJ OSS GÄRNA 

atg.se/ridsport 

@atgridsport

Åldersgräns 18 år. Stödlinjen.se
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Det är medlemmarna, sponsorerna   
och donatorerna som  

får kulturarvet att leva vidare

www.beridnahogvakten.se/stod-oss/

Ditt medlemskap är värdefullt för att vi ska kunna ha kvar 
hästarna vid beridna vaktparader och korteger. Varje år 
bidrar ditt medlemskap dessutom till att föreningen kan 
köpa tio till tolv nya hästar som skolas in i verksamheten.

h ä s t d o n a t o r e r  2 0 2 3

g u l d s p o n s o r e r

s i l v e r s p o n s o r e r

b r o n s s p o n s o r e r

F O T O: M A R I E L L E A N DE R S S ON G U E Y E

Danelii Stiftelsen             Marianne Hiljding             Antonia Ax:son Johnson           

Åsa Karlsson             Kungl. Patriotiska Sällskapet             Anna Larsson Heribertson           

Ulf & Solveig Slattegård             Anna Wachtmeister

Amor, f 2009 e Cartier 1148 u Mimmie (58) (SWB) - Cortez 679.
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FÖR HÄSTEN  
I TIDEN

På Kavallerikasern pågår ett intensivt utvecklingsarbete.  
Där byggs, planeras, utbildas och införs nya rutiner. 

Många nyheter har presenterats, där hästvälfärden står  
i centrum. 

text: c a t h a r i n a  h a n s s o n  
foto: m a r i e l l e  a n d e r s s o n  g u e y e

En viktig del i arbetet med att utveckla välfärden för Beridna 
Högvaktens hästar har varit den omfattande analys enligt mo-
dellen De fem domänerna, som genomförts i samarbete med 
Sveriges Lantbruksuniversitet, SLU. Ansvarig har varit Jenny 
Yngvesson, universitetslektor vid SLU och etolog, djurbeteen-
devetare. I de fem domänerna ingår inte att man studerar hur 
ett ridpass är, men detta har lagts till i studien för att få en bätt-
re helhetsbild.

Rapporten från studien föreslog ett antal åtgärder. Många 
av dem hade redan innan påbörjats eller genomförts och flera 
kommer att göras under hösten. Framförallt handlar det om 
utfodring, hagvistelse och utbildning.  

– Vi har gjort en åtgärdslista och jobbat med flera områden, 
säger major Johan Wennerholm, som är chef för Kavalleriav-
delningen.

Att öka hästarnas utevistelse, fysiska aktivitet och sociala 
samvaro med varandra har varit ett prioriterat område.

– På andra sidan Lidingövägen har vi inrättat ett antal nya 
hagar och nu har vi också flera större hagar och två sjukhagar. 
Vi försöker få alla hästarna att gå två och två. – Med vårt läge 
inne i stan kan vi inte göra allt, vi har inte obegränsat med mark, 
men vi kan göra mycket. Vi använder skrittmaskinen mer för  
att alla hästarna ska röra sig mer, berättar Johan Wennerholm.

På bilden: Amor (Cartier 1148 - Cortez 679) med stallchef Kajsa Lundberg.
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f ö r  h ä s t e n  i  t i d e nf ö r  h ä s t e n  i  t i d e n

u t v e c k l a r r i dn i ng e n

En del i rapporten är att man ser att hästarna behöver utveckla 
ryggmuskulaturen bättre och för det krävs skickligare ryttare, 
men det finns också en del knep att ta till för att hästarna ska bli 
starkare och mer hållbara.

– Då får man anpassa sig efter ryttarnas förmåga. Vi arbe-
tar med att göra ridningen så allsidig som möjligt. Vi har alltid 
mycket personal som ska utbildas, så det blir mycket lektions-
ridning. Nu har vi anlagt en naturbana där hästarna kommer 
ut i skogen och får klättra och gå i terräng. Alla ryttarna klarar 
kanske inte att bygga upp hästarna, men när vi tar hjälp av na-
turbanan, bommar och klättring i terrängen behöver inte ryt-
taren vara så duktig för att hästen ska aktivera rätt muskler. Vi 
försöker jobba i många olika miljöer, säger Johan Wennerholm.

Man har också byggt upp en grupp med soldater för utbild-
ning av hästarna.

– Den är främst för våra unghästar, men vi tar också in häs-
tar som behöver extra träning eller har någon stelhet. Det sys-
temet har fallit väldigt väl ut och alla nya hästar kunde i år gå 
med i Nationaldagseskorten som är det svåraste vi gör.

Att utveckla utbildningen är också viktigt för att stärka ryt-
tarkunskaperna hos soldaterna.

– Kompetensen utvecklas bland annat genom att vår chefs-
instruktör går en påbyggnadsutbildning. Här jobbar vi på flera 
nivåer och kommer också att ha en befälskurs till hösten. 

Att hästarna återkommande går på asfalt är däremot inte ett 
problem i sig.

– Ett hårt underlag behöver inte alls vara negativt. Det krävs 
successiv träning och tillvänjning. Det finns gamla böcker där 
man rekommenderar att hästarna ska stå på kullersten. Den 
kända dressyrtränaren Bent Branderup ville till och med bygga  
hela sitt stall med kullersten som golv, berättar veterinären 
Elin Hernlund som är doktor i hästens biomekanik.

Det viktiga är variationen.
– Om hästen alltid går på ett helt slätt underlag får den inte 

rörelsekompetens. Man måste ha lite mer av den inställningen 
att hästar kan bli kompetenta, inte ta bort stenarna från hagen 
och tidigt utsätta hästen för en miljö där den utmanas, avslutar 
Elin Hernlund

9

2002 
   Två nya rasthagar anlades.
   Skrittmaskin byggdes.
   Ridbana anlades på kaserngården.

ÅTGÄRDER FÖR 
HÄSTVÄLFÄRDEN PÅ 
KAVALLERIKASERN

2005
   Nya stallar och veterinärenhet.

2006
   Tältridhus uppfördes.

2010
   Tre nya rasthagar anlades.

2011
   Fyra nya rasthagar anlades.

2015
   Nytt ridhus.
   Två nya rasthagar anlades.

Hästarna besiktigas och kontrolleras regelbundet. Här Egon ( f 2013, e okänd u Ce Ci Bon - Bourbon).

En hästtandläkare tittar igenom hästarnas munnar och 
anpassar så att alla får rätt bett.

Amor (Cartier 1148 - Cortez 679) med stallchef Kajsa Lundberg.

Hästarna går även ut från Kavallerikaserns område till större hagar 
på andra sidan Lidingövägen. Här Hot Stuff ( f 2016, e Red Hot Chilli  
 (SWB) u Bochette (33) (SWB) - Bocelli (SWB)).

Paradridningen är endast en mindre del, hästarna rids varierat, 
även ute i naturen. Här Elite ( f 2013, e Cabachon u Ludique - Julio 
Mariner xx).

2021
   Hästutredning initierad med vision, 
målbild och förslag till nya åtgärder.

”Vi arbetar med att göra 
ridningen så allsidig som 

möjligt.”

m å ng a n y h e t e r i s ta l l e t

Hästarnas stall får gott betyg i utredningen och här föreslås 
mindre åtgärder. Fokus ligger på utfodringen av hästarna.

– Vi ser över foderstaterna och hittar sätt att ge mer strå- 
foder så att hästarna får längre ättid. Vi ska titta på att införa 
foderhalm, vilket är lite problematiskt för vissa hästar äter det 
inte och det försvårar mockningen. Vi tittar också på andra 
sätt att sysselsätta hästarna, några får bitleksaker eller någon 
annan form av stimulans i boxen och i hagarna, berättar Johan 
Wennerholm.

Det handlar inte bara om vilket foder hästarna får utan ock- 
så om hur det ges.

– Tidigare sattes det in foderhäckar där man lade in hästar-
nas hö, men dessa har vi nu tagit bort. Hästen är gjord för att 
beta från marken och den blir lugnare av att äta med huvudet 
lågt. I stallet har vi infört höpåsar för att utfodringen ska ut- 
föras snabbare, vilket ger en lugnare miljö.

– Vi har en hästtandläkare som är här och tittar igenom  
hästarnas munnar och anpassar så att alla hästar får rätt bett. 

– Tillsynen av hästarna är viktig. Vi har personer som ron-
derar i stallet varje natt när ordinarie personal inte är där. Hur 
många stall i Sverige har personal som ronderar på nätterna?
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täv l a m e d h ä s ta r n a 
Ett sätt att uppmuntra ryttarnas utveckling och få ett slags 
kvalitetskontroll är att åka ut och tävla med hästarna. I höst 
har man ett lag i allsvenskan i hoppning och instruktören Lisa  
Arvidsson tävlar General i dressyr. 

– Det blir en bra morot för att utvecklas och få motivation, 
men det är också värdefullt ur ett rekryteringshänseende, sä-
ger Johan Wennerholm. 

– Just nu är det lite generationsskifte och finns inte så många 
befäl som tävlar. 

Historiskt har militärens ryttare varit framgångsrika på 
tävlingsbanorna, med Jan Jönssons OS-brons 1972 och Petrus 
Kastenmans OS-guld 1956 med tjänstehästarna Sarajevo res-
pektive Illuster som höjdpunkter. Bland tidigare ryttare inom 
den beridna verksamheten finns storheter som Jana Wannius, 
Royne Zetterman och inte minst nyblivne EM-guldmedaljö-
ren Jens Fredricson. 

– Jag tycker också att det är bra miljöträning och givetvis är 
det kul att visa vad de kan. Det skapar också en attraktionskraft 
för att söka sig till Livgardet, säger reservofficer Johan Lundin 
som är kvalitetsansvarig för hästarna och själv har varit ute och 
tävlat hästarna i uniform på de största tävlingarna i Europa. 

Att tävla med hästarna kom från början från det militära.

– Alla tävlingsgrenarna inom ridsporten handlar om kri-
gets krav i grunden. Hästarna hade sin stridsuppgift och för 
att kunna genomföra den gjorde man ryttarlekar. Fälttävlan 
motsvarar den allsidigheten som en häst skulle klara av, säger  
Johan Lundin.

– I dressyren övade man skolorna ovan marken, där häst- 
arna skulle göra språng och utfall att använda i strid.

2023
   Hästvälfärdsutredning enligt De fem 
domänerna i samarbete med SLU.
   Hagar byggdes om till en stor och två 
sjukhagar.

PLANLAGT (EJ GENOMFÖRT)
   Ny ridbana  (Kaserngården).
   Tak på skrittmaskin.
   Karantänstall.

PÅ SIKT (FÖRESLAGET)
   Växlingsstall/lösdrift.

2023
   Tre nya grushagar  vid Ryttarstadion.
   Tre nya gräshagar vid Ryttarstadion.
   Ny skrittmaskin uppfördes.

2023
   2 skritt-/naturbanor  vid Ryttarstadion.
   Byte av underlag i ridhus och rasthagar.

2023
   Beridarfunktion för unghästar 
och rehabhästar inrättades.

”Att öka hästarnas utevistelse, 
fysiska aktivitet och sociala 
samvaro med varandra har 

varit ett prioriterat område.”

”Alla tävlingsgrenarna 
handlar om krigets  

krav i grunden.”

Major Peter Rosén och Maison tävlade upp till fyrstjärnig internationell 
nivå i fälttävlan. Vid tävling rider man i den grå uniformen, modell 87.

Major Johan Wennerholm hoppar med Imperator ( f 2017, e Douglas u CBI Land of Hope - Womanizer)

Under flera veckors sommarbete i frihet går alla hästar 
tillsammans. Då ser man vilka som tyr sig till varandra 
och kan vid hemkomsten se till att de får stå bredvid 
varandra i stallet och även gå två och två i hagen.

Hästarna Carolus Rex ( f 2011, e Tabasco (SWB) u 
Erb-Frou (34) (SWB) - Stanford) och Farao ( f 2014, 
e Magic Park (SWB) u Vannity V - Normand).

Eminent ( f 2013, e Bordeaux u Figura - Raffino).

Juvel ( f 2018 - Favory Albuza XXVII - 382 Agara).
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h i s t o r i a

Paradhjälmen tillhör uniform m/1895 för Livgardet till häst 
och dragonregementena. Uniformen var sin tids fältuniform 
och hjälmen hade en skyddsfunktion. Livgardet till häst (K 1) 
hade till sin tidigare uniform en dragonhjälm m/1879. Den be-
hölls 1895 och beskrevs för officer som ”hjälm m/1879 av ny-
silver med förgyllda beslag och med blåemaljerad, förgylld 
vapenplåt”. För manskap var vapenplåten utan blåemaljering. 
Livregementets dragoner (K 2) fick 1895 en kask av dragon- 
modell i svart, blankt läder med framplåt och bakskena av vit 
metall, försedd med en lagerkrans av förgylld metall. 

År 1900 ändrades modellen. Den beskrivs som ”hjälm 
m/1879-1900 av förnicklad stålplåt. Den gamla hjälmen för-
ändras från dragon- till kyrassiärtyp”. Vapenplåten blev oför-
ändrad, med lilla riksvapnet inom en serafimerkedja och två  
lejon. För officerarna, som måste köpa sin utrustning, före-
skrevs att de måste köpa den nya hjälmen. Samma år fastställ-
des ett hjälmöverdrag av grått tyg att bäras i fält. 

Varför gjorde man förändringen av hjälmen? Det var relativt 
vanligt att officerare gjorde studietjänstgöring vid utländska 
arméer, oftast vid den tyska. Där hade man infört denna typ av 

hjälm vid kyrassiärregementen på 1840-talet och därifrån kom 
inspirationen. Uniformen var redan i sin helhet tyskinspirerad.

När regementena slog ihop 1928 till Livregementet till häst, 
behölls hjälm m/1900, men den förgyllda lagerkransen från 
K 2:s hjälm överfördes liksom halmkransen kring hakrems-
knappen för manskap. Hjälmen fick nu benämningen m/1879-
1900-1928 och är den som används nu. Hakremmens fjäll och 
piken var förgyllda på alla modellerna. Vapenplåten för man-
skap används som Beridna högvaktens emblem (se överst på 
tidningens framsida).

När den grå uniformen m/1910 infördes som fältuniform. 
hörde till denna en trekantig hatt, inte särskilt praktisk ur 
skyddssynpunkt. Den första stålhjälmen hade modellår 1921. 
Tyskland hade infört sin första fältgrå uniform samma år som 
vi. Till den användes kyrassiärhjälmen med överdrag vid 1:a 
världskrigets utbrott till dess att stålhjälm infördes med bör-
jan 1917. Det var därför möjligt att göra detsamma med vår 
hjälm, då den försetts med överdrag. När hjälmen efter 1921 
inte längre var en del av fältuniformen, kan man tala om en-
bart paradhjälm. 

o r dl i s ta

kyrassiärregementen Kyrassiärer = det tunga kavalleriet
piken Uppstickande pik på hjälmens topp
fjäll Mönster av fjäll på hakremmen

1. Hjälm m/1879 för officer.
2. Hjälm m/1895. Hakremsknapp med lejon fanns bara på officershjälmen.
3. Hjälm m/1879-1900, för officer.

1. 2. 3.

Nyheten att den beridna vaktparaden av säkerhetsskäl skulle byta ut sina vackra paradhjälmar 
mot en vanlig svart ridhjälm med den skyddande svenska mips-teknologin slog ner som en bomb. 
Arbete pågår dock med att ta fram en helt ny hjälm i mer passande design. Här berättar beridna 

högvaktens historieexpert Anders Ahliny om paradhjälmens historia.

text: a n d e r s  a h l i n y   foto: s v a n t e  r i n a l d e r / f ö r s v a r s m a k t e n

hjälmen – från skydd till prydnad  
och nu åter ett skydd
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I väntan på en ny hjälm rider man nu i vanliga svarta 
ridhjälmar.

Susanne Kistner tillsammans med Origo ( f 2001, e Cortus  
u Hyakutake (13) (SWB) - Rebel Z).

Peter Rosén i paraduniform med Pegasus ( f 2002, e Wetano 
976 – Stanford 687).

n j u t b a rt pe n s io n ä r s l i v 
Just nu finns åtta hästar hos stiftelsen Svenska Hästhem, där 
man tar hand om några av Beridna Högvaktens pensionärer. 

Susanne Kistner grundade stiftelsen 2014 för att sörja för 
att pensionerade hästar, företrädesvis från Beridna Högvak-
ten, skulle få ett bra avslut. 

– I dagsläget mår alla hästar bra. Förutom Impuls, som är 
äldst med 28 år, finns här bland andra Kalif, Outlander och 
Ovation. Hästarna går tillsammans i en stor hage, de motione-
ras individuellt med skritturer, promenader och tömkörning.

– Det är en lycka när jag ser att de mår fint och har det bra, 
säger Susanne Kistner.

– Om man räknar värnplikten har jag varit 51 år på K 1! Jag 
red min första kortege 1972, när Gustav II Adolf fyllde 90 år. Då 
red jag hästen Furir som var fyra år, berättar Peter Rosén.

Kunde ni verkligen ha fyraåringar i kortegen?
– Vi hade ett antal hästar födda 1968 i den kortegen, det 

gick jättebra. Det var fler som hade gedigen ryttarbakgrund  
när de kom till K 1 på den tiden. Alla som ryckte in hade ridit 
förut och vi delades in i två grupper, tävlingsryttare och de som 
inte tävlat. 

Du hade varit tävlingsryttare på ponny och storhäst och 
sedan fortsatte du att tävla som anställd på K 1?
– Ja, jag tävlade även internationellt på K 1:s hästar och red 

upp till fyrstjärnig fälttävlan (motsvarar exempelvis EM/Reds 
anm). Min sista större tävling var NM 2013 där jag red Maison.

Du ligger bakom en del av utvecklingsarbetet på 
Kavallerikasern?
– Jag gjorde en hästutredning och skrev en slutrapport med 

vision 2030 och målbild 2025. Jag har hållit på mycket med in-
frastrukturfrågor och redan för många år sedan slängde jag ut 
bilar från området och byggde hagar istället.

Du red hästen Farao i din sista kortege och han lär ha en 
speciell historia?
– Man kan säga att han har varit ett problembarn. Redan 

som fyraåring på Strömsholm sparkades han och slängde av. 
När han kom hit fungerade han i början men sedan ville han 
inte alls, sprang över folk och var hispig. Jag fick honom tillde-
lad och red ut direkt. Nu är han en otroligt cool häst och funge-
rar bra. De duktiga soldater som han gått högvakten med säger 
att han är den bästa. 

Vad ska du göra sedan? 
– Man kommer att se mig på Kavallerikasern även i fortsätt-

ningen. Jag har mitt engagemang i stiftelser och även i Livdra-
gonernas ridsportförening.

Svenska Hästhems Susanne Kistner tillsammans med Origo.

mer än 50 år 
i kortegen

Efter femtio år på K 1 har major Peter Rosén ridit sin  
sista kortege, vid firandet av Kung Carl XIV Gustafs 50 år 

på tronen. Nästa år kommer han att gå i pension. 

f ö r  h ä s t e n  i  t i d e n
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h ä s t r e k r y t e r i n gh e l a  s v e r i g e s  h ä s t

Olle Kindberg har i många år varit engagerad och även ordföran-
de i SWB, organisationen för svensk varmblodsavel. Han repre-
senterar i SWB i Visningsdagarna, där Föreningen för den Be-
ridna Högvakten rekryterar nya hästar i samarbete med Polisen, 
Hovstallet och riksanläggningarna Strömsholm och Flyinge.

– När jag blev engagerad i Visningsdagarna tänkte jag att, 
där har jag ju en fux, med trevligt temperament och lagom stor-
lek. Han har alltid varit en väldigt bussig häst, trevlig att hante-
ra. När jag ropat på hästarna i hagen har han alltid varit en av de 
första att komma fram.

Så blev det att Föreningen för den Beridna Högvakten köpte 
Olles valack.

– Det är en bra marknadsföring för SWB att ha hästar som 
kan trivas och fungera väl i en sådan miljö. Detta är ju vad som 
betyder mest för nittio procent av köparna. Vi har bara ett fåtal 
som är elitryttare. 

Hela Sveriges häst, som ännu så länge går under arbetsnam-
net Jaguar, har en av världens främsta hingstar inom hoppaveln 
till far.

– För många år sedan såg jag Kannan på en unghästtävling 
och kunde inte glömma honom. Så småningom gick han upp i 
topp tio bland hopphingstar i världen och jag gjorde slag i saken 
och tog ett föl efter honom. 

– Stoet Isis, efter Indoctro, är min hustrus favorithäst. Hon 

är flockledare bland stona och när man tar in henne kommer 
de andra på rad efter – det är ingen som ens prövar att gå förbi. 
Hon är bland annat mor till en häst som går i sporten och till en 
hingst som var godkänd i både SWB och Oldenburgförbundet, 
tyvärr är han avliden nu.

Själv har Olle förr om åren tävlat i alla discipliner ”utom vol-
tige, och det är en brist” – hoppning, dressyr och fälttävlan. 
Han har även ridit team chasing, där man rider en terrängbana 
i lag om tre och bland annat ska hoppa synkront över vissa hin-
der. Där har hans lag även fått möta Livgardets ryttare på Be-
ridna Högvaktens hästar. Dessutom har han själv ridit parader.

– Jag är medlem i Smålands husarer. Under sommarhalv-
året har vi ofta något uppdrag och vi har de stora Husardagarna  
i Eksjö andra helgen i juni, med parader och musikkår.

Olles engagemang i SWB går hand i hand med samarbetet 
med Beridna Högvakten.

– Vi vill hålla upp aveln i Sverige och vi vill också ha den 
mångfacetterad. Idag delar det upp sig mycket i hopp- och 
dressyravel och så har vi fälttävlan med lite lättare hästar. De 
kallar vi sporthästar, men så har vi ridhästar där vi fokuserar 
mest på temperament och hållbarhet. Där har Beridna Hög-
vakten, ridskolor, polisen, med flera behov av hästar. Alla de 
här delarna tar vi nu upp inom SWB, så att man ska fokusera på 
alla olika behov, tänka på alla delar.

Optionsprogrammet
Optionsprogrammet är ett förmånligt avelsinitiativ där SWB- 
uppfödare inbjuds, med syfte att långsiktigt säkra tillgången 
av lämpliga svenskfödda hästar. Initiativet startades 2022 och 
vi har nu kunnat välkomna fyra unga hingstföl: Ollivander  
(e Caracas – Nike Irmelin, uppf Åsa Righard), Lans (e Magic 
Park – Samira, uppf Jessica Landin), Gustavias Officer (e Magic  
Park u Bianca B, uppf Frida Uddh) och Bloemfontaine (e  
Kespiri Dc u Aia Nc, uppf Anki Karlsson)

Beridna Högvaktens  
Akademi för unga hästar 

Fuxfölet Major, född 2021, har föreningens medlemmar fått 
följa sedan födseln genom Beridna Högvaktens Akademi för 
unga hästar, i samarbete med hans uppfödare Erik Johans-
son. Major är efter Eriks egen hingst Primär och tanken är att 
han ska växa upp till en fin högvaktshäst.

Uppfödaren Olle Kindberg gav sin fux namnet Kintaro, som ungefär 
betyder guldgossen, efter en japansk gudom. Under utbildningen har 
han gått under namnet Jaguar. Nu återstår att se vilket namn han får  
i omröstningen om Hela Sveriges Häst.

I våras och somras föddes de första fölen i Optionsprogrammet.  
Här ser vi uppfödaren Jessica Landins hingstföl Lans, e Magic  
Park, som föddes den 15 april, tillsammans med sin mor Samira, 
 e Sandakan. 

Hela Sveriges häst
En bussig marknadsförare 

av svenska varmblod

Hästuppfödaren Olle Kindberg har sålt  
avkommor till världsstjärnor som flerfaldiga 

världscupvinnaren och mästerskaps- 
medaljören Meredith Michaels Beerbaum. 

Men nu kröner han sin uppfödargärning  
genom att också vara uppfödare till Hela 

Sveriges häst – den unga valack i den Beridna 
Högvakten som får sitt namn genom en  

omröstning bland föreningens medlemmar.

text: c a t h a r i n a  h a n s s o n  
foto: m a r i e l l e  a n d e r s s o n  g u e y e

Han är medveten om att många uppfödare tycker att det 
är svårt att få tillräckligt bra betalt för de hästar som inte har  
potential att bli elithästar inom sporten. 

– Jag måste säga att jag har fått betalt av Beridna Högvak-
ten så att jag är helt nöjd. När man tar fram en häst ligger en 
stor kostnad i att utbilda den. Men mycket av det arbetet gör 
nu Beridna Högvakten som står för hästens utveckling och 
det återspeglar värdet. Processen med försäljningen har ock-
så varit väldigt trevlig och okomplicerad.

Nu ser Olle fram emot att följa sin uppfödning.
– Detta är jätteroligt och mina barn vill nu att vi ska åka till 

Stockholm och titta på honom när han gör sin entré på sta-
dens gator. 

Genom sociala medier har Olle Kindberg också haft möj-
lighet att få smakprov ur hans liv på Kavallerikasern. 

– Det är väldigt roligt att följa Ulf Johansson som arbetar 
med hästarnas träning och se när han lägger ut filmer i sociala 
medier där de spelar trumpet mot hans nos. 
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Olle Kindberg har själv ridit en hel del parader till häst, som medlem  
i Smålands Husarer. Olle i täten till höger. 
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Hela Sveriges Häst ( f 2018 e Kannan u Isis N (SWB) - Indoctro).
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k r e t s e n

Det fanns en stark passion för hästar hos farfars far som en 
gång grundade det som skulle bli Axel Johnsonkoncernen. Den 
passionen lyser ännu starkare hos hans ättling Antonia Ax:son 
Johnson som verkligen har blivit en ikon för svensk ridsport. 
Genom sina satsningar på tävlingarna Lövsta Future Chal-
lenge har hon givit bränsle åt svensk ridsport inom både hopp-
ning och dressyr, där unga ryttare och unga hästar får möj-
lighet att tävla på de största arenorna. Genom sin satsning på  
Lövsta top 10 på Sweden International Horse Show på Friends 
bjuder hon in till en av de mest prestigefyllda tävlingarna i dres-
syr i världen. Och genom avelsarbetet och arbetet för hållbar-
het inom hästnäringen i Lövsta stuteri bidrar hon både till 
svensk avel och till att utveckla branschen.

Nu bidrar Antonia Ax:son Johnson ytterligare – genom att 
gå in som donator i Föreningen för den Beridna Högvakten. 

– Jag har varit medlem i Föreningen för den Beridna Hög-
vakten i många år. Fär mig var det ganska naturligt att bli dona-
tor och extra roligt eftersom jag fyllde 80 år i förrgår. Den be-
ridna vaktparaden är på många sätt ett koncentrat av allt det 
viktiga vi har i Sverige. Det är sport, det är hästar, men också en 
symbol för vårt statsskick och vår huvudstad. Vi visar upp att vi 
arbetar med bra ridning, sunda hästar, god ridsport.

Antonia Ax:son Johnson har varma minnen av K 1:s hästar 
från ungdomen.

– När jag hör den beridna vaktparaden närma sig får jag en 
nästan barnslig känsla – nu kommer de! När jag var ung hade 

”jag får en nästan 
barnslig känsla”

– Det finns något närmast magiskt med det här med hästar och klapprande hovar på 
gatorna, säger föreningens senaste donator, Antonia Ax:son Johnson.

text: c a t h a r i n a  h a n s s o n

min pappa och jag hästar i ett litet stall på Storgatan, inne i 
Stockholm. Vi red ut på Djurgården och mötte ofta hästarna 
från K 1.

Nu ser hon mycket fram emot att få se hästen som kommer 
att vara hennes donation.

– Det blir spännande att se vad det blir för häst. Man ska  
hitta och rekrytera den, den ska utbildas på Strömsholm och 
det ska bli en namngivningsceremoni. Allt det här är något som 
väcker enormt intresse hos alla våra medarbetare, de tycker  
att det är så roligt, både tävlingsryttare och hästskötare. 

Hästarna har följt Antonia Ax:son Johnson genom hela li-
vet. 

– Jag tror faktiskt att vi blir bättre människor av den här  
kontakten med djuren. Jag känner att jag tvingas till en total 
närvaro och ett fokus som få andra saker kan få mig till. Det 
är nästan som en sorts meditation. Man måste på djupet för-
stå hur ett djur reagerar, tänker och känner. Hästen kan känna 
med varje centimeter, om du är ur balans. Det sägs till och med 
att de kan känna dina hjärtslag.

– Jag var länge skogsryttare och började rida dressyr först 
när jag var 50 år. Nu har jag två PRE-hästar och ett danskt varm- 
blod. Jag rider bättre nu än vad jag någonsin har gjort, genom 
att hålla i och rida, lägga timmar i sadeln.

– Jag har precis ridit två av mina hästar nu på morgonen. 
Rida är det jag kommer att göra hela livet. Min bästa väninna 
och jag skulle ha ridit en pas de deux vid mitt 80-årsfirande, 
men hennes häst blev halt. Så nu sa vi att vi får sikta på att göra 
det när jag fyller 85 istället!

Hästar som föds upp i Sverige 
blir sunda och starka 

med de bästa förutsättningarna 
för en lång och hållbar karriär. 

Svensk avel är djupt rotad i det 
svenska kulturarvet med  

bred kunskap och kompetens.bred kunskap och kompetens.

Var med och stötta
vår svenska avel och uppfödare.

BLI MEDLEM i SWB

Antonia med Falso Nadales. 

Antonia Ax:son Johnson är ny donator för Beridna Högvakten. Här med sin PRE-häst Falso Nadales.
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i den här intervjuserien möter vi personer 
i kretsen runt den beridna högvakten.
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m e d l e m s r e s a m i n n e s o r d

Dag 1

prom e n a d i g a m l a s ta n 
Christopher O’Regan, erkänt kunnig ex-
pert på 1700-talets Stockholm tar oss 
med på en stadsvandring där vi får möta 
människorna som en gång befolkade 
dessa ”skuggiga” gamla kvarter.

h.h ko n u ng e n s hovs ta l l

Hovstallet har sina historiska rötter i 
Gustav Vasas tid och representerar ett 
betydande kulturarv i form av klassisk 
rid- och körkonst samt kunglig ekipage- 
kultur. Hästarna och vagnarna med-
verkar vid ceremoniella tillfällen, stats- 
besök och riksmötets öppnande.

k u ng l ig a s l o t t e t

Vi besöker slottets representationsvå-
ningar, Konseljsalen, Karl XI:s galleri 
och Skattkammaren och får en inblick  
i Kungens roll idag: För Sverige i tiden. 

Vi avrundar dagen med att avnjuta en  
trerätters middag.

Dag 2

k ava l l e r i k a s e r n

Vi får en unik visning av Kavallerikasern 
med stallarna och våra hästar. Här äter vi 
också dagens lunch i matsalen.

dro t t n i ng ho l m s s l o t t

Eftermiddagen tillbringar vi i vackra 
Drottningholms slott. Vi ser ut över den 
vackra slottsträdgården inspirerad både 
av barocken och engelska parker, med 
bronsskulpturer av Adriaen de Vries,  
Europas främsta skulptör på 1500 talet:  
Originalen finns bevarade på museet i 
Dragonstallet. Vi ser utvalda delar av slot-
tet och får höra mer om Lovisa Ulrikas  
och Gustav III:s tid.

 

Stockholm i hästens tecken
27–28 april 2024

Vårens resa exklusivt för våra medlemmar kommer att bli en underbar helg i hjärtat av Stockholm.  
Vi utforskar några av staden mest ikoniska sevärdheter som Hovstallet, Kavallerikasern med  

Beridna Högvaktens magnifika hästar och Kungliga slottets representationsvåningar och tar in våren 
i natursköna Drottningholms slottspark.

Margareta Wallenius-Kleberg var ledamot i Föreningen för den 
Beridna Högvakten styrelse från 1994 fram till sin bortgång i 
april i år. Där var hon den som vid varje möte frågade: ”Hur mår 
hästarna?”

Hon var ägare till Walleniusrederierna, men hennes passion 
var hästarna. Relationen till hästarna var livslång och stark och 
hon framhöll alltid mötet med hästen som det allra viktigaste, 
något hon ville att fler skulle få ta del av. Det ledde till hennes en-
gagemang i Stiftelsen Hippocampus, där ungdomar med svå-
righeter får hjälp genom samvaron med hästar. 

Hon var initiativtagare till Stockholms Hästambulans, som 
hon ensam ombildade till en stiftelse 2011. Som ägare till Men-
hammar, Sveriges största privatägda stuteri, spelade hon en av-
görande roll för aveln av travhästar och travsporten i stort, ja för 

hela hästnäringen i landet. En stor profil för hela häst-Sverige.
Anders Lindh har känt Margareta Wallenius-Kleberg sedan 

1990-talet och bor också med sin familj i ett hus på Menham-
mar. Han efterträder nu henne i föreningens styrelse.

– Min fru och jag satt och försökte sammanfatta Margareta 
i ett ord och det vi kom fram till var ”omtänksam”. Hon hade 
alltid glimten i ögat, alltid en rolig historia på lut. Hennes om-
tanke kunde också gälla de små uppfödarna. Trots att hennes 
hingstar kunde vara fullbokade tre gånger om höjde hon inte 
avgifterna, för hon ville att alla skulle ha rimliga möjligheter att 
avla på det bästa materialet. 

Margareta Wallenius-Kleberg hade självklart en plats i den 
svenska travsportens Hall of Fame, men var också den första 
kvinnan att väljas in i travsportens Hall of Fame i USA.

Margareta Wallenius-Kleberg  
– avgörande för hästnäringen

text: c a t h a r i n a  h a n s s o n  
foto: m a r i e l l e  a n d e r s s o n  g u e y e

 
Eller vill ni utveckla 
era medarbetare? 

Novare är ett av Sveriges mest erfarna och  
ledande rekryterings- och utbildningsföretag.  
Vi hjälper våra kunder att attrahera, rekrytera  
och utveckla medarbetare. Vår framgång ligger  
i ett stort nätverk, ett innovativt arbetssätt  
och att alltid vara professionella. Oavsett vilket 
behov ni har hittar vi tillsammans en lösning  
som passar er. 

Läs mer på www.novare.se

Har ni ett behov 
av ny kompetens? 

Fakta om resan

•  Välj hela resan med fyrstjärnigt 
hotell inklusive frukost eller att 
endast delta i tvådagarsprogram-
met utan boende. Väljer du med 
hotell ingår två nätter från den  
26 till 28 april 2024.

•  Vi kommer att promenera en hel 
del när vi går mellan de olika upp-
levelserna i stan. Till Drottning-
holm kommer vi att färdas i en 
egen buss.

•  Begränsat antal platser, så det är 
först till kvarn som gäller.

•  Vi reserverar oss för eventuella 
ändringar i programmet som vi 
inte kan påverka.

Varmt välkommen att följa med på 
denna helgresa som hyllar hästar  
och kultur och upplev Stockholm  
ur ett nytt perspektiv!

Resan genomförs i samarbete 
med Signaturresor. 
För prisuppgift 
och mer information 
samt bokning, 
se hemsidan: 
signaturresor.se
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Handla i vår webbutik

PIKÉ
En klassisk pikétröja i perfekt passform  

och 100% ekologisk bomull. 
429 kr

GLASUNDERLÄGG 6-PACK
Praktfulla fotografier av de beridna 

vaktparaderna och våra hästar pryder de 
eleganta glasunderläggen av hög kvalitet.  

Sex olika motiv. Mått: 10 × 10 cm.
320 kr

BORDSTABLETTER 2-PACK
Stilfulla bordstabletter av hög kvalitet, med 
vackra parad- och hästmotiv i diskret ram.  

Fyra olika motiv som säljs i förpackning om 
två. Mått : 40 × 30 cm.

300 kr

PENDLETON JACKET
Pendleton är en modern skräddarsydd  

jacka med en sportig look. 
1 895 kr

FO
T

O
: L

ISE
L

O
T

T
E VA

N
 D

E
R

 M
E

IS

FO
T

O
: L

ISE
L

O
T

T
E VA

N
 D

E
R

 M
E

IS

FO
T

O
:  M

A
R

IE
L

L
E A

N
D

E
R

SSO
N

 G
U

E
Y

E
FO

T
O

: L
ISE

L
O

T
T

E VA
N

 D
E

R
 M

E
IS

KEPS
Mörkblå keps i borstad bomullstwill med 

Beridna Högvaktens emblem i guldbrodyr. 
275 kr

Här hittar du ett antal produkter speciellt framtagna för 
Föreningen. För hela sortimentet, besök vår webbutik genom 
att gå in på vår hemsida www.beridnahogvakten.se. Du har 
alltid säker betalning och din beställning levereras till din 

valda adress eller närmaste utlämningsställe. Frakt till- 
kommer, kostnaden redovisas vid beställning. Vid leverans-
frågor maila hello@voky.com. Vi vill göra dig uppmärksam på 
att du endast kan göra din beställning i vår webbutik.

MANSCHETTKNAPPAR
Vackra manschettknappar i emalj,  

mått 21 mm.
475 kr
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f ö r e n i n g e n s  v e r k s a m h e t

F O T O: C H A R L O T T E G AW E L L / K U NG L IG A S L O T T E N . S E

F O T O: C A I S A R A S M U S S ON

F O T O: K A R L N OR DL U N D/ S V T

F O T O: M A R I E L L E A N DE R S S ON G U E Y E

HAR DU FLYTTAT?
För att kunna förse dig med aktuell  
information behöver vi din nya adress 
när du flyttar samt din uppdaterade 
mailadress om du byter denna.

Maila kansli@beridnahogvakten.se 
så hjälper vi dig hålla ditt medlemskap 
uppdaterat!

MEDLEMSFÖRMÅNER
Fri entré till samtliga Kungliga slott  
och Hovstallet förutom vid särskilda 
evenemang. 10% rabatt på hem- och 
villaförsäkringar, sjuk- och olycks-
fallsförsäkring eller Vuxen 50+ samt 
på häst-, hund- och kattförsäkringar. 
Utöver din medlemsrabatt får du även 
Ifs egna förmånsrabatter på ytterli-
gare 10–15%. SEB erbjuder kvalificerad 
genomgång av din privatekonomi. Här 
finns med andra ord pengar att spara!

TACK FÖR VÄRDEFULLA GÅVOR
Alla gåvor till föreningen, stora som 
små, tar vi som bevis på hur upp- 
skattad och viktig vår verksamhet  
är. Gåvorna innebär att vi fortsatt  
kan köpa och utbilda fina hästar  
för tjänstgöring i den beridna vakt- 
paraden och korteger. Det gör det  
möjligt för oss att förvalta ett kultur-
arv som samtidigt är en av Sveriges 
främsta turistattraktioner. Viktigare 
och bättre kan det inte vara. Ett stort 
och varmt tack till er alla generösa  
givare.

Carol Paraniak, generalsekreterare

MISSA INTE ÅRETS KONSERT MED 
LIVGARDETS DRAGONMUSIKKÅR 
DEN 19 NOVEMBER KLOCKAN 15:00 
Varmt välkommen att uppleva en fan-
tastisk kväll tillsammans med fören-
ingen och Livgardets Dragonmusikkår 
som i år gästas av Sveriges kanske färg-
starkaste operasångare tenoren Rickard 
Söderberg. Glitter, glamour och drama-
tik med andra ord!
Dirigent: Joakim Unander
Ur programmet:
Richard Wagner – O du mein holder 
Franz Lehár – Dein ist mein ganzes hertz 
Arlen/Harburg – Over the rainbow
Var: Konserthuset, Stockholm
När: Söndag 19 november 15.00 
Biljetter:  www.beridnahogvakten.se

Föreningen kommer att finnas på 
plats före konserten, i pausen och efter-
åt med möjlighet för konsertbesökare 
att teckna medlemskap.

NY WEBBUTIK
Under hösten har föreningen öppnat en 
ny webbutik. Nu kan du som hästägare 
visa upp ditt medlemskap vid tävlingar 
och ritter genom våra täcken och scha-
brak.

 Vi har även utökat utbudet av kläder 
med bland annat en pikétröja både för 
vuxna och barn samt värmande mössor 
inför vintern.

LÅT DITT FÖRETAG BLI 
SAMARBETSPARTNER
Genom att stödja Föreningen för den 
Beridna Högvakten gör ditt företag  
en viktig insats för kulturarvet.

Välj mellan att bli Guld-, Silver-  
eller Bronssamarbetspartner.

På vår hemsida kan du läsa mer  
om de olika samarbetsformerna.  
För frågor och information kontakta  
kansli@beridnahogvakten.se
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h ä s t a r

Namn: Jankowitz
Ras: Svenskt Varmblod
Härstamning: Berlin (ex Caspar ) -  
Tornesch
Färg: Brun
Födelseår: 2018
Uppfödare: Solveig Fransson
Donator: har ännu inte fått en donator
 
 

vi välkomnar nya hästar till 
den beridna högvakten

Under det gångna året har ett antal nya hästar flyttat in på Kavallerikasern, flertalet 
har under hösten ankommit från sin ettåriga utbildning på Ridskolan Strömsholm.

foto: m a r i e l l e  a n d e r s s o n  g u e y e

Namn: Joker
Ras: Svenskt varmblod
Härstamning: Hasard - Quite Easy
Färg: Brun
Födelseår: 2018
Uppfödare: Bengt Håkansson
Donator: har ännu inte fått en donator

Namn: Imperator
Ras: Svenskt varmblod
Härstamning: Douglas - Womanizer
Färg: Fux
Födelseår: 2017
Uppfödare: Fridhem / Håkanssons 
Häst AB
Donator: ATG

Namn: Jarl
Ras: Svenskt varmblod
Härstamning: Dragon Welt - For Feeling
Färg: Fux
Födelseår: 2018
Uppfödare: Charlotte Fahlström / Viktoria 
Byström
Donator: har ännu inte fått en donator

Namn: Jason
Ras: Svenskt varmblod
Härstamning: Clever Hill Q - Freudenfest
Färg: Fux
Födelseår: 2018
Uppfödare: Elisabet Hjärtstam
Donator: har ännu inte fått en donator

Namn: Illuster
Ras: Svenskt varmblod
Härstamning: Red Hot Chilli - Danzas
Färg: Fux
Födelseår: 2017
Uppfödare: Ulrika Fåhraeus
Donator: Walleniusrederierna

Stormakt och 
slottsprakt
Upptäck ett världsarv

Börja besöket på 
Kungligaslotten.se

Drottningholms Slott
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Foto: Marielle Andersson Gueye

Sadla om till If och få 
förmånlig medlemsrabatt
Ta hand om dig, ditt hem och dina fyrbenta familjemedlemmar. Som medlem i Beridna Högvakten 
erbjuder vi dig förmånlig rabatt på våra försäkringar:

– Minst 10 % rabatt på hem- och villaförsäkring 

– Minst 10 % rabatt på häst-, hund- och kattförsäkring

–  Minst 10 % rabatt på sjuk- och olycksfallsförsäkring eller Vuxen 50+.
 
Som kund hos oss får du också tillgång till kostnadsfri rådgivning. Den tar bara ca 15 minuter och 
ger svar på om du är rätt försäkrad. Se alla dina förmåner på if.se/beridnahogvakten eller ring 
0771-655 655 så berättar vi mer.

If i stolt samarbete med

Skanna QR-koden 
för att ta del av 
ditt förmånliga 
erbjudande från If.


